

Neighbourhood Watch Bulletin – March 26, 2012

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. Sexual assault investigation**
- 2. Man charged with \$100,000 fraud**
- 3. Man charged with sexual exploitation**
- 4. Youths charged with swarming**
- 5. Man charged with sexual assault**
- 6. Robbery suspect sought**
- 7. Males charged with trafficking and possession of a handgun**

1. Sexual assault investigation

The Ottawa Police Service Sexual Assault/Child Abuse Section is investigating the report of a sexual assault that occurred on March 19, 2012 in the East End.

At approximately 8:45 am, a woman in her forties was walking from her car to the elevator in a parking garage located in the 1400 block of Blair Place. The woman walked past a pillar, was grabbed from behind, dragged to a corner and inappropriately touched. The woman fought back and the suspect fled the area.

The suspect is described as a white male, 5 ft 11 in (180 cm), 235 lbs (106 kg), with an odour of sweat and wearing a dark pull-over type shirt and light coloured cargo pants.

Anyone with information is asked to contact the Ottawa Police Sexual Assault/Child Abuse Section at [613-236-1222 ext. 5944](tel:613-236-1222) or Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) or toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

2. Man charged with \$100,000 fraud

Today the Ottawa Police Organized Fraud Section charged a man with fraud related charges following a two year investigation.

Christopher CAMERON, age 27, of Ottawa, is charged with one count of Fraud over \$5000, one count of Conspiracy to Commit an Indictable Offence, one count of Trafficking of Credit Card Data, 14 counts of Identity theft and Possession of Proceeds of Crime under \$5000.

The accused is an employee at a bank. Ottawa Police fraud investigators worked closely with senior investigators from the financial institution to try and identify persons involved in client account takeovers. The financial institution discovered that a person

with access to client information was ordering new credit cards for inactive accounts and redirecting them to fictitious addresses. An accomplice used the credit cards to make fraudulent purchases or cash withdrawals.

Sgt. Richard Dugal of the Ottawa Police Organized fraud section recommends the following:

- * Regularly check banking and credit card activities to ensure that no changes are occurring on your accounts
- * Check your banking and credit accounts weekly for unauthorized activity, even for accounts you are not using often
- * Obtain a yearly credit report

“Taking these steps, which can be done easily online, is probably the best way to stop criminals from profiting from this type of scheme,” said Sgt. Dugal. “This can help to prevent identity theft or unknowingly having your credit rating affected if undetected.”

3. Man charged with sexual exploitation

The Ottawa Police Service Sexual Assault/Child Abuse Section has charged Mark Raymer, age 28, of Gatineau with 6 counts of Sexual Exploitation and 1 count of luring under 18 via a computer.

An investigation was commenced in early February 2012 into allegations of inappropriate sexual contact that occurred over an extended period in 2011 and 2012 between a 16-year-old girl and an Ottawa Youth Pastor.

Anyone with information is asked to contact the Ottawa Police Service Sexual Assault/Child Abuse Section at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 5944 or Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) or toll free [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

4. Youths charged with swarming

The Ottawa Police Service has laid charges in connection to a March 18/2012 swarming.

On March 18, at approximately 4:30 pm, a lone male victim, in his teens, was walking along a pathway in the area of Saratoga Pl. when he came upon two males. The males asked to use the victim's phone and once in hand, the victim was told to leave, without his phone, by the second suspect. The second suspect also brandished a knife at the time.

The Ottawa Police Robbery Unit has charged two young persons in relation to this robbery. Two suspects, age 14 and 15 years, both of Ottawa, have been charged with one count of robbery. They were both released from custody and appear in Youth Court at later dates.

Anyone with information with respect to this robbery, or any other robbery, is asked to

contact the Robbery Unit at [613-236-1222](tel:613-236-1222) ext. 5116 or Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) or toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

5. Man charged with sexual assault

A man has been charged following an investigation by the Ottawa Police Service Sexual Assault Child Abuse and Robbery Sections into a sexual assault that occurred on March 16, 2012 in the 100 block of Woodroffe Avenue.

William STUDHOLME, age 71, of Ottawa is charged with one count of Sexual Assault, one count of Robbery, and one count of Forcible Confinement.

STUDHOLME was arrested on March 20, 2012, when police responded to an attempt robbery complaint of a 20-year old woman in the 200 block of Woodroffe Avenue. At that time he was linked to the incident of March 16. He faces an additional charge of Attempted Robbery in relation to the second incident.

Anyone with information is asked to contact the Ottawa Police Service Sexual Assault and Child Abuse Section at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext.5944 or Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) or toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

6. Robbery suspect sought

The East Investigation Unit, of the Ottawa Police Service, is currently investigating several thefts that have occurred across Ottawa since December 2011.

The suspect is known to enter random stores and businesses across the city, proceed to the back office or storage room, go through drawers and filing cabinets and steal money which isn't kept in a locked safe.

Ottawa stores and business owners should make their staff aware of this male suspect. If the male suspect is observed in a local business, please call 911. Owners are encouraged to lock their storage room and office to prevent the suspect from entering.

The suspect is described as a white male, late 40's to early 50's, medium build, short light brown hair (receding hairline), large jaw and a very distinctive nose (appeared to have been broken in the past). He has been known to wear a blue jacket, blue jeans, brown footwear and sunglasses on his head.

Anyone with information is asked to call Detective Isabelle Cyr at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext 3335 or Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) or toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

7. Males charged with trafficking and possession of a handgun

Yesterday, the Ottawa Police Service Direct Action Response Team (DART) and the Street Crime Unit charged two males with trafficking related charges and possession of a handgun.

The undercover operation involved the purchase of crack cocaine in the Heatherington Road and Albion Road area.

On March 20, 2012, members of DART arrested two suspects and a search of their vehicle uncovered a 9mm Glock Pistol with ammunition, and \$1540 in cash. During the operation, crack cocaine was seized as well.

Charged are:

- AL-SHAMMARI Ahmed, 20yrs of Ottawa
- A 17 year old male Young Offender

Count #1 Trafficking schedule I substance

Count #2 Possession of property obtained by Crime Under 5000\$

Count # 3 Transports firearm, weapon, prohibited device or ammunition

Count # 4 Unauthorized possession of a prohibited or restricted weapon

Count #5 Possession of a loaded prohibited or restricted firearm

Count #6 Possess Firearm Knowing No Authority

Count #7 Occupy Motor Vehicle with Firearm

Count #8 Possess Firearm, etc. Obtained by Crime

- 1. Enquête sur une agression sexuelle**
- 2. Homme accusé relativement à une fraude de 100 000\$**
- 3. Homme inculpé d'exploitation sexuelle**
- 4. Deux jeunes accusés en rapport à un vol en groupe**
- 5. Homme inculpé d'agression sexuelle**
- 6. Suspect recherché pour vol**
- 7. Saisie d'une arme de poing et de drogue**

1. Enquête sur une agression sexuelle

La Section des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants du Service de police d'Ottawa se penche sur une agression sexuelle qui lui a été signalée et qui aurait eu lieu le 19 mars 2012 dans le secteur Est.

Vers 8 h 45, une femme dans la quarantaine marchait de sa voiture vers un ascenseur dans un parc de stationnement à étages situé dans le bloc des 1 400 de la place Blair. La femme, dépassant un pilier, fut agrippée par derrière, traînée dans un coin et touchée de manière déplacée. Elle résista à l'agression et le suspect s'enfuit des lieux.

Le suspect a été décrit comme étant un homme de race blanche, mesurant 1,80 m (5 pi 11 po), pesant 106 kg (235 lb), sentant la sueur et vêtu d'un chandail foncé et d'un pantalon cargo clair.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de contacter l'Unité des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants du Service de police

d'Ottawa au [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 5944 ou Échec au crime au [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) ou sans frais au 1-800-222-8477.

2. Homme accusé relativement à une fraude de 100 000\$

Au terme de deux années d'enquête, la Section des fraudes organisées du Service de police d'Ottawa vient aujourd'hui d'inculper un individu d'infractions liées à la fraude.

Christopher CAMERON, un homme d'Ottawa âgé de 27 ans, est inculqué d'un chef respectif de fraude de plus de 5 000\$, de complot visant la perpétration d'un acte criminel, de trafic de renseignements relatifs aux cartes de crédit, et de 14 chefs de vol d'identité et de possession de produits de la criminalité de moins de 5 000\$.

L'accusé était employé de banque. Les enquêteurs sur les fraudes de la Police d'Ottawa ont collaboré étroitement avec les enquêteurs principaux de l'institution financière pour tâcher d'identifier les individus responsables des prises de contrôle de comptes clients. L'institution financière se rendit compte qu'un individu ayant accès aux renseignements sur les clients commandait de nouvelles cartes de crédit pour des comptes inactifs, qu'il réorientait vers des adresses fictives. Un complice utilisait les cartes de crédit pour faire des achats ou des retraits frauduleux.

Le sergent Richard Dugal, de la Section des fraudes organisées de la Police d'Ottawa, propose les mesures suivantes:

- * Examinez le relevé de vos transactions bancaires et de cartes de crédit pour vous assurer que rien n'a changé à vos comptes
- * Une fois la semaine, vérifiez si vos comptes bancaires et de cartes de crédit présentent des signes d'activité illicite, même les comptes que vous utilisez peu
- * Procurez-vous un rapport de crédit annuel

«L'adoption de ces mesures, facile à faire en ligne, est vraisemblablement la meilleure méthode d'empêcher les criminels de tirer profit de cet type de machination, de prévenir le vol d'identité ou la baisse de qualité de votre crédit qui surviendrait à votre insu si la fraude n'était pas découverte.» dit Sergent Dugal.

3. Homme inculqué d'exploitation sexuelle

L'Unité des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants du Service de police d'Ottawa vient d'inculper Mark Raymer, un homme de Gatineau âgé de 28 ans de 6 chefs d'exploitation sexuelle et d'un chef de leurre informatique d'une personne âgée de moins de 18 ans.

Une enquête fut lancée au début de février 2012 relativement à des allégations de contacts déplacés, sexuels, qui auraient eu lieu sur une longue période en 2011 et 2012 entre une fille âgée de 16 ans et un pasteur de jeunesse d'Ottawa.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de contacter

l'Unité des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants du Service de police d'Ottawa au [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 5944 ou Échec au crime au [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) ou sans frais au 1-800-222-8477.

4. Deux jeunes accusés en rapport à un vol en groupe

La Police d'Ottawa porte des accusations relatives à un vol en groupe survenu dans le secteur Sud

Ottawa – Le Service de police d'Ottawa vient de porter des accusations en rapport à un vol en groupe perpétré le 18 mars 2012.

Le dimanche 18 mars vers 16 h 30, la victime, un adolescent, marchait au long d'un sentier dans le secteur de la place Saratoga lorsqu'il rencontra deux jeunes hommes. L'un d'eux demanda à la victime de lui emprunter son téléphone. Une fois l'appareil en main, le second suspect ordonna la victime de s'en aller sans son cellulaire et le menaça alors d'un couteau.

L'Unité des vols de la Police d'Ottawa a inculpé deux jeunes contrevenants en rapport à ce détournement. Deux suspects, âgés respectivement de 14 et 15 ans, tous deux d'Ottawa, sont inculpés d'un chef de vol. Ils ont été remis en liberté et devront comparaître plus tard devant le tribunal pour adolescents.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à ce vol, ou à tout autre vol, est priée de communiquer avec la Section des vols au [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 5116, ou Échec au crime au [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) ou sans frais au [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

5. Homme inculpé d'agression sexuelle

Un suspect a été inculpé à la lumière d'une enquête, menée par la Section des vols et celle des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants de la Police d'Ottawa, en rapport à une agression sexuelle survenue le 16 mars 2012 dans le bloc des 100 de l'avenue Woodroffe.

William STUDHOLME, un homme d'Ottawa âgé de 71 ans, est inculpé d'un chef respectif d'agression sexuelle, de vol, et de séquestration.

STUDHOLME fut arrêté le 20 mars 2012, lorsque la police intervint en réponse à une plainte faisant état d'une tentative de vol survenue à l'endroit d'une femme âgée de 20 ans dans le bloc des 200 de l'avenue Woodroffe. Le suspect fut alors lié à l'incident du 16 mars. Il doit répondre d'un chef additionnel de tentative de vol relativement au deuxième incident.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de contacter l'Unité des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants du Service de police d'Ottawa au [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 5944 ou Échec au crime au [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) ou sans frais au 1-800-222-8477.

6. Suspect recherché pour vol

L'Unité des enquêtes de la division Est du Service de police d'Ottawa se penche présentement sur plusieurs vols survenus à travers la ville depuis décembre 2011.

Le suspect a l'habitude de s'introduire dans des magasins et autres commerces à travers la ville, d'entrer dans l'arrière-boutique ou local d'entreposage, de fouiller dans des tiroirs et des classeurs pour s'emparer d'argent qui n'est pas gardé dans un coffre-fort verrouillé.

Les commerçants et autres gens d'affaires d'Ottawa devraient informer leur personnel de l'existence de cet individu. Si vous apercevez le suspect dans un commerce des environs, veuillez composer le 911. Les propriétaires sont incités à verrouiller leur bureau et leurs locaux d'entreposage pour empêcher le suspect d'y entrer.

Le suspect a été décrit comme étant un homme de race blanche, en fin de la quarantaine ou au début de la cinquantaine, de carrure moyenne, aux cheveux brun clair courts (le front dégarni), une forte mâchoire et un nez très particulier, qui semble avoir été cassé dans le passé. On l'a vu portant comme tenue un blouson et un jean bleus, des chaussures brunes et des lunettes fumées sur la tête.

Toute personne détenant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de communiquer avec le détective Isabelle Cyr en composant le [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 3335 ou avec Échec au crime au [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS), sans frais au [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

7. Saisie d'une arme de poing et de drogue

Hier, l'équipe D.A.R.T. (Direct Action Response Team) et l'Unité des crimes de rue du Service de police d'Ottawa ont inculpé deux hommes de plusieurs infractions liées au trafic et à la possession d'une arme de poing.

Cette opération d'infiltration comptait l'achat de cocaïne crack dans les secteurs des chemins Heatherington et Albion.

Le 20 mars 2012, les membres de DART ont fait l'arrestation de deux suspects et effectué une fouille de leur véhicule, y trouvant un pistolet Glock 9mm avec des munitions, ainsi que 1 540\$ en espèces. Une quantité de cocaïne crack fut également saisie lors de l'opération.

Les inculpés sont:

- AL-SHAMMARI Ahmed, âgé de 20 ans et d'Ottawa
- Un jeune contrevenant âgé de 17 ans

Chef n°1: Trafic d'une substance de l'annexe I

Chef n° 2: Possession de biens volés de plus de 5 000\$

Chef n° 3: Transport d'une arme à feu, d'une arme, d'un dispositif prohibé ou de munitions

Chef n° 4: Possession non autorisée d'une arme à feu prohibée ou réglementée

Chef n° 5: Possession d'une arme à feu réglementée chargée
Chef n° 6: Possession d'une arme à feu tout en sachant que sa possession est interdite
Chef n° 7: Possession d'une arme à feu dans un véhicule à moteur
Chef n° 8: Possession d'une arme obtenue lors de la perpétration d'une infraction

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-230-6211 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.